
Śląski Oddział Straży Granicznej 
 

Gdzie jesteśmy? 

Śląski Oddział Straży Granicznej, w skrócie Oddział znajduje 

się przy ulicy Dąbrowskiego 2 w Raciborzu. 

 

Kto nami kieruje? 

Oddziałem kieruje generał brygady Staży Granicznej Andrzej 

Jakubaszek. Ma on dwóch zastępców. W Oddziale pracuje 

wielu pracowników i funkcjonariuszy. 

 

Nasze placówki 

Mamy kilka placówek: 

• w Bielsku – Białej,  

• w Opolu,  

• w Rudzie Śląskiej  

• w Katowicach – Pyrzowicach 

• w Sosnowcu 

• w Częstochowie 

 

Czym się zajmujemy? 

Oddział wykonuje bardzo dużo różnych zadań, na przykład: 



• pilnuje granicy państwa na odcinku województwa 

śląskiego i opolskiego, 

• wydaje różne dokumenty cudzoziemcom, 

• obsługuje podróżnych na lotnisku, 

• sprawdza czy ludzie legalnie przekraczają granicę 

państwa, 

• ściga przestępców. 

 

Oddział współpracuje z innymi Oddziałami Straży Granicznej z 

całej Polski. Współpracuje też z innymi urzędami i firmami w 

kraju i za granicą. 

 

Dostosowanie budynku do potrzeb osób 

z  niepełnosprawnościami 

Komenda Oddziału w Raciborzu 

Budynek Komendy Oddziału nie jest teraz dostosowany do 

potrzeb osób z niepełnosprawnościami. Będziemy pracować 

nad tym, żeby to zmienić. 

Nie można do nas od razu wejść. Trzeba powiedzieć osobie na 

biurze przepustek (pomieszczenie przy bramie wejściowej) co 

mamy za sprawę. 

W budynku jest dużo schodów. Nie ma windy. Nie ma toalety 

dostosowanej do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 



Jeśli jesteś osobą ze szczególnymi potrzebami, Twoją sprawę 

załatwimy w budynku parterowym. Ma on podjazd i szerokie 

korytarze. Nie ma w nim toalety dostosowanej do potrzeb 

osób z niepełnosprawnościami. 

Przed Komendą Oddziału jest parking. Mamy też parking 

wewnętrzny z oznaczonym miejscem dla osób 

niepełnosprawnych. Żeby na nim zaparkować trzeba dostać 

specjalną zgodę.  

Komenda Oddziału posiada przenośną pętlę indukcyjną. 

Placówka w Opolu 

Placówka Straży Granicznej w Opolu, w skrócie Placówka, 

znajduje się przy ulicy Drzymały 1b w Opolu.  

Nie można tam od razu wejść. Żeby się z kimś skontaktować 

trzeba zadzwonić na domofon.  

W tej placówce pracujemy w dwóch budynkach.  

Budynek numer jeden nie jest dostępny dla osób z 

niepełnosprawnościami. Jest tam dużo schodów i progów. Nie 

ma w nim toalety dostosowanej do potrzeb osób 

z niepełnosprawnościami. 

Budynek numer dwa jest dostępny dla osób z 

niepełnosprawnościami. To budynek parterowy. Jest tam 

podjazd dla osób niepełnosprawnych oraz odpowiednio 

dostosowana toaleta. Nie ma schodów ani progów. 

W budynkach nie ma oznaczeń w alfabecie Braille’a. 

Na terenie placówki jest parking wewnętrzny. Żeby na nim 

zaparkować trzeba dostać specjalną zgodę. Nie ma na nim 

wyznaczonego miejsca dla osób z niepełnosprawnościami. 

Placówka posiada przenośną pętlę indukcyjną. 



 

Placówka w Bielsku – Białej 

Placówka Straży Granicznej w Bielsku – Białej, w skrócie 

Placówka, znajduje się przy ulicy Komorowickiej 164.  

Nie można tam od razu wejść. Żeby się z kimś 

skontaktować trzeba zadzwonić na domofon.  

W tej placówce pracujemy w dwóch budynkach. 

Budynek numer jeden jest dostępny dla osób z 

niepełnosprawnościami. To budynek parterowy. Jest tam 

podjazd dla osób z niepełnosprawnościami oraz odpowiednio 

dostosowana toaleta. Nie ma schodów ani progów.  

Pracujemy jeszcze w budynku numer trzy. To budynek 

piętrowy. Dla osób z niepełnosprawnościami jest platforma 

pionowa. Nie ma w niej informacji głosowej. Na parterze jest 

toaleta dostosowana do potrzeb osób 

z niepełnosprawnościami. 

Na Placówce są dostępne wózki inwalidzkie i kule. Mogą z nich 

skorzystać osoby, które mają problemem z poruszaniem się. 

W budynkach nie ma oznaczeń w alfabecie Braille’a. 

Na terenie placówki jest parking wewnętrzny. Żeby na nim 

zaparkować trzeba dostać specjalną zgodę. Są na nim 

wyznaczone dwa miejsca dla osób z niepełnosprawnościami. 

Placówka posiada przenośną pętlę indukcyjną. 

 



Placówka w Rudzie Śląskiej 

Placówka Straży Granicznej w Rudzie Śląskiej, w skrócie 

Placówka, znajduje się przy ulicy Głównej 11A.  

Nie można tam od razu wejść. Żeby się z kimś skontaktować 

trzeba zadzwonić na domofon.  

Pracujemy w budynku dwupiętrowym. 

Do budynku prowadzą schody. Zamontowano tam platformę 

pionową, którą można wjechać na parter. Nie ma w niej 

informacji głosowej.  

Na parterze jest toaleta dostosowana do potrzeb osób 

z niepełnosprawnościami. Na piętro prowadzą schody. 

Korytarze są szerokie. W budynku występują niewielkie progi. 

Na terenie placówki jest parking wewnętrzny. Żeby na nim 

zaparkować trzeba dostać specjalną zgodę. Nie ma na nim 

wyznaczonego miejsca dla osób z niepełnosprawnością. 

Placówka posiada przenośną pętlę indukcyjną. 

 

Placówka w Katowicach – Pyrzowicach 

Placówka Straży Granicznej w Katowicach – Pyrzowicach, w 

skrócie Placówka, znajduje się przy ulicy Wolności 90 

w Ożarowicach. Jest to teren Międzynarodowego Portu 

Lotniczego Katowice. 

W terminalu A znajduje się winda wewnętrzna. Jest w niej 

informacja głosowa. Na parterze terminala A jest toaleta 

dostosowana do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 



W terminalu B są dostępne toalety dla osób 

niepełnosprawnych, winda oraz pomieszczenie dla matek 

karmiących. 

W terminalu C jesteśmy na parterze. Są tam dwie toalety 

dostosowane do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. Jest 

też pomieszczenie dla matek karmiących. Nie ma progów. Jest 

duża przestrzeń manewrowa. 

Budynek terminala Cargo nie jest dostosowany do potrzeb 

osób z niepełnosprawnościami. Nie ma tam windy ani 

dostosowanej toalety. Korytarze są wąskie. 

Przed placówką jest parking. Wyznaczono na nim miejsca dla 

osób z niepełnosprawnościami. 

Placówka posiada przenośną pętlę indukcyjną. 

Placówka w Sosnowcu 

Placówka Straży Granicznej w Sosnowcu, w skrócie Placówka, 

obecnie znajduje się przy ulicy Teatralnej 1, w budynku byłej 

prokuratury.  

Budynek należy do Gminy Sosnowiec, Straż Graniczna 

wynajmuje tam pomieszczenia. 

Budynek nie jest dostępny dla osób ze szczególnymi 

potrzebami. Do budynku prowadzą schody. Nie ma podjazdu 

do budynku.  

Wewnątrz nie ma toalety dostosowanej dla osób 

niepełnosprawnych. Są schody, ale nie ma windy. 

W okolicy placówki nie ma też parkingu. 

Placówka posiada przenośną pętlę indukcyjną. 



 

Placówka w Częstochowie 

Placówka Straży Granicznej w Częstochowie, w skrócie 

Placówka, znajduje się przy ulicy Gminnej 40. 

Nie można tam od razu wejść. Żeby się z kimś skontaktować 

trzeba zadzwonić na domofon.  

Budynek jest wyposażony w pochylnię z jednostronną 

poręczą. Zamontowano tam również podnośnik, którym 

można wjechać na parter budynku. Nie ma w nim informacji 

głosowej.  

W budynku jest winda oraz toaleta dostosowana do potrzeb 

osób niepełnosprawnych.  

Numery pomieszczeń oraz piętra budynku mają oznaczenie w 

alfabecie Braille’a. W budynku występują też tak zwane pola 

uwagi dla osób słabo widzących lub niewidomych. 

Na terenie placówki jest parking wewnętrzny. Żeby na nim 

zaparkować trzeba dostać specjalną zgodę. Wyznaczono na 

nim miejsce dla osób z niepełnosprawnością. 

Placówka posiada przenośną pętlę indukcyjną. 

 

  

 



Dla głuchych i słabosłyszących 

W Oddziale na co dzień nie ma tłumacza języka migowego ani 

tłumacza – przewodnika. Jednak, jeśli go potrzebujesz to 

skontaktuj się z nami.  

Komenda Oddziału oraz wszystkie placówki zostały 

wyposażone w przenośną pętlę indukcyjną. 

Dla niewidomych i słobowidzących 

W Oddziale i na placówkach nie ma naprowadzających urządzeń 

dźwiękowych.  

Nie mamy ścieżek fakturowych.  

Obecnie, jedynie w placówce w Częstochowie są oznaczenia w 

alfabecie Braille’a. 

 

Żeby się z nami skontaktować możesz: 

• napisać pismo i wysłać je na adres 

Śląski Oddział Straży Granicznej 

ulica Dąbrowskiego 2, 47 – 400 Racibórz 

• przynieść pismo do biura przepustek (tam odbierze je 

pracownik albo funkcjonariusz) 

• zadzwonić pod numer 32 414 40 02 

• napisać wiadomość i wysłać na adres e-mailowy: 

slosg@strazgraniczna.pl 

• wysłać pismo za pośrednictwem ePUAP przez adres 

strony internetowej http://www.epuap.gov.pl 

Inne 

Na naszej stronie BIP w zakładce „koordynator do spraw 

dostępności” jest wniosek o zapewnienie dostępności. Możesz 

z nim wystąpić o zapewnienie dostępności architektonicznej, 

cyfrowej lub komunikacyjna – informacyjnej. 

mailto:slosg@strazgraniczna.pl
http://www.epuap.gov.pl/


W zakładce „dla niesłyszących” dostępne jest tez zgłoszenie o 

zamiarze skorzystania z pomocy tłumacza języka migowego 

lub tłumacza – przewodnika PJM, SJM, SKOGN. 

 

 

 


